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Véget ért a KGST vb 
• r 

yfese 
Moszkvában május 17-19- pirendjével kapcsolatos ha-

én megtartották a KGST tarozatokat. 
végrehajtó bizottságának 8L * 
ülését. Huszár István, a Minisz-

Az ülésen a tagországok tcrtanacs elnökhelyettese, 
miniszterelnök-helyettesei, a a k l j " e s z t ^ e t t a Kölcsönös 
Jugoszláv Szövetségi Vég- Gazdasagi ^ ^ T a n a ' 
rehajtó Tanács képviselóie és V f s r e h a J t o Bizottsagaíiak 
a KGST titkára vettek részt. 81\ ,u l e sen> csütörtökön ba-
Kazimierz Olszewski lengyel f a e r k e z e t t Moszkvából. A 
miniszterelnök-helyettes el- kormány elnökhelyettesét a 
nő költ. Az ülésen részt vevő ferihegyi repülőtéren Bon-
magyar delegációt Huszár dor József építésügyi- es va-
István miniszterelnök-helyei- rosfejlesztesi miniszter es 
tes vezette varga József, a Miniszterta-

nács titkárságának vezető-
A végrehajtó bizottság je fogadta. Jelen volt F. 

ülésén megvitatták és elfő- P Bogdanov, a Szovjetunió 
gadták a KGST Tanács so- budapesti nagykövetségének 
ron levő ülésszakának na- tanácsosa. (MTI) 

Tanácsülés 
Sándarfaiván 

Sándorfalva nagyközségi sem lehet kapni —, mert or-
közös tanács tegnap, csütör- szágosan hiánycikk a kisgép, 
tökön délután ülést tartott. Az ÁFÉSZ az idén és az 
A testület egyéb napirendi elkövetkezendő időszakban 
pontok között megvitatta az tovább bővíti az üzlethálóza-
1976. évi költségvetést, s fej- tát: 200 négyzetméter alap-
lesztési alap felhasználásáról, területű kis ABC-áruházat 
valamint . a lakosság keres- építenek, korszerűsítik a 
kedeimi ellátottságának hely- Fecskefészek vendéglőt. a 
zetéröl szóló beszámolót. , . , . .. , . . 

A nagyközségi közös ta- vas-muszak, boltot onkiszol-

náes gazdálkodása kiegyen- saló rendszerűvé alakitjak at 

súlyozott volt, az előiránv- és Dóc-Bodorszéken takar-

zottnak megfelelően használ- mányboltot nyitnak. 
ták fel a különböző összege-

ket. Különösen a szociális 
es az egészségügyi ágazat 
fejlődött sokat a korábbi 
évekhez képest. A gyógyí-
táshoz különböző gépeket, 
egészségügyi berendezéseket 
vásároltak, örülnek annak a 
helybeliek, hogv a közös ta-
nácsú községekben. Sándor-
falván és Dócon a körzetor-
vosi állásokat betöltötték, 
így a betegellátás sokat ja-
vult. A kulturális területen 
is tapasztalható változás. Dóc 
társközségben korábban csak 
nyáron működött az óvoda 
a kultúrház helyiségeiben. 
Tavaly 376 ezer forintos rá-
fordítással egv régi iskola-
éoületből óvodát alakítottak 
ki és a dóci gyerekek is most 
már szakszerű óvodai ellá-
tásban részesülnek. Sándor-
falván három óvoda műkö-
dik. tavaly mind a hármat 
fejlesztették, ú j berendezé-
séket. felszereléseket vásá-
roltak. Sándorfalva közös 
tanácsa két könyvtárat tart 
fent, és tavaly több mint 
ezer kötettel gyarapították a 
könyvállományt. 

Sándorfalva és Vidéke 

ÁFÉSZ látja el a lakosságot 

alapvető élelmiszerekkel, ru-

házati, vegyi, vas-műszaki 

Hazaérkezett 
Púja Frigyes 
Csütörtök délután haza- ̂  

érkezett Genfből Púja Fri-
gyes külügyminiszter, aki a 
magyar kormány nevében 
szerdán aláírta a környezeti 
hadviselés tilalmáról szóló 
szerződést. Fogadására a Fe-
rihegyi repülőtéren megje-
lent Rácz Pál külügyi állam-
titkár, valamint dr. René 
Stoudmann, Svájc buda-
pesti nagykövete. (MTI) 

ÓV 

Ülésezett 
az SZHT 

elnöksége 
A Szakszerveztek Csong-

rád megyei Tanácsának el-
nöksége tegnap, csütörtö-
kön ülést tartott Szegeden. 
Megvitatták az elnökség 
tagjai, miként segítik a szak-
szervezetek a gazdaságpo-
litikai munkát: milyen sze-
rep jut nekik a középtávú 
tervezésben, a munkaerő-
gazdálkodás javításában, a 

teljesítménykövetelmények 
korszerűsítésében, a szocia-
lista munkaverseny szerve-
zésében, az újítási tevékeny-
ség javításában. Napirenden 
volt a szakszervezeti neve-
lőmunka fejlesztésének 
Csongrád megyei középtá-
vú programja és az az in-
tézkedési terv, amely a kö-
vetkező tömegpolitikai ok-
tatási tanévre vonatkozó 
feladatokat tartalmazza. 

Tanácskozás 
az építőipar feladatairól 

Megyei és szegedi vezetők megbeszélése 
Szabó János államtitkárral 

Közismert, hogy az építőipar egész fejlődésünk szem- gos Szakipari Vállalat, vala-
pontjdból kulcsfontosságú ágazat. Ki ne tudná ugyanis, hogy mint a kőfaragó és a fémmun-
a termelés növelését szolgáló ipari, vagy mezőgazdasági be- kás vállalatok viszonylagos 
ruházások határidőre történő átadása alapvetően attól függ, felkészületlensége okoz gyak-
milyen felkészültségű az építési munkát elvégző vállalat. S ran határidőt módosító kése-
akkor még nem is említettük — pedig ugyancsak fontos —, delmeket az ú j objektumok 
hogy az életviszonyainkat kényelmesebbé tevő, kommuna- átadásánál. Láttunk erre pél-
lis létesítmények megépítéséhez rendelkezésre áll-e a szűk- dákat megyénkben a z elmúlt 
séges kapacitás? Pedig ettől függ többek között a tervekben években többet is. 
szereplő uj iskolák, egészségügyi létesítmények, valamint 
sok ezernyi lakás sorsa. Valamennyiünk számára fontos te-
hát, hogy a reális társadalmi elvárásoknak egy-egy terv- , , . 
időszakban megfeleljen az építési ágazat; műszaki és tech- Áttekintettek a munka-
nológiai fejlődése lépést tartson az idővel, a lehetőségekkel, megbeszélésén nehany jelen-

leg folyamatban levő epitke-
Mindezek érdekében került A megbeszélés bevezetője- zés helyzetét. Ebben a sor-

sor tegnap, csütörtökön dél- ként a munkaértekezlet átte- ban a szegedi postapalota, a 
előtt Szegeden, a megyei ta- kintette a legutóbbi, hasonló makói kórház, a nódmezővá-
nács székházában arra a ve- körben lezajlott értékelés sárhelyi szennyvíztisztító te-
zetői megbeszélésre, amelyen eredményeit. Az ellentmon- lep, valamint az ugyancsak 
az Építésügyi és Városfejlesz- dásoktól nem mentes fejlő- Szegeden épülő, tanyai kisis-
tési Minisztérium vezető déssel kapcsolatban általában kolásoknak otthont adó kol-
munkatórsai, valamint Csöng- elégedetten nyilatkoztak a légium határidőre történő 
rád megye és Szeged város minisztériumi és a helyi ve- átadását a z Építésügyi és Vá-
párt- és tanácsi vezetői vet- zetők egyaránt. rosfejlesztési Minisztérium 
tek részt. A megjelenteket — Fontos előrelépésként érté- biztosítottnak látja. Felügye-
közöttük Szabó János állam- kelték, hogy a megyében te- leti hatóságként a határidők 
titkárt, dr. Komócsin Mihályt, vékenykedő építőipari szö- betartására utasítást is ad-
a megyei pártbizottság első vetkezetek számottevő bér- vak a DÉLÉP-nek a minisz-
titkárát, Török Józsefet, a preferenciában részesültek, térium vezetői, 
szegedi városi pártbizottság tekintettel a nemzeti vagyon A HIOB-program néven is-
első titkárát, Papp Gyulát, a megóvását biztosító, nagy vo- mertté vált iskola-, ovoda- és 
szegedi tanács elnökét — dr. lumenű építés-karbantartási bölcsödeépitési koncepcióról 
Perjési László. Csongrád me- munkákra. E rendkívül mún- is véleménycsere folyt a teg-
gye tanácsának elnöke kö- kaigényes tevékenység a jö- I i ap j tárgyaláson. A minisz-
szöntötte. 

flz első szakmai 
a BNV-n 

nap 
Vásárhelyi mérlegek sikere 

Csütörtökön megkezdődött 
az első szakmai nap a ta-
vaszi BNV-n. Már a kora 
reggeli órákban benépesed-
tek a pavilonok, megkezdőd-
tek vagy folytatódtak az üz-
leti tárgyalások. A külföldi 
vendégek között a vásár ren-
dezői fogadták Gerhard 
Nietschkét, a Német Demok-
ratikus Köztársaság külke-
reskedelmi miniszterhelyet-
tesét. 

A szovjet Avtoexport kül-
kereskedelmi egvesülés szak-
mai napot rendezett, ennek 
keretében a magyar vállala-
tok képviselőivel ismertetik 
üzleti forgalmukat, eredmé-
nyeiket. Az Avtoexport a 
világ 75 országába exportál-
ja a szovjet gépkocsikat, kö-
zöttük Magvarországra is. A 
délelőtt folyamán sor kerül 
az ezredik NDK autódaru 
átadására a magyar partne-

cikkekkel, ezenkívül az j reknek. 

Aes S. Sándor felvétele 

A raktári optikai mérleg, gyorstározóval és kódkimenettel 

ÁFÉSZ foglalkozik még a 

vendéglátással, tüzelő- és 

építőanyag-értékesítéssel, 

zöldség-gyümölcs felvásárlás-

sal. Igen széles a fogyasztási 

szövetkezet tevékenysége és 

a legfontosabb célnak tart-

ják, hogy az áruellátást 

minden területen biztosítsák. 

Az elmúlt időszakban javí-

tották a tőkehús, tej, tejter-

mékekből való ellátást. Ko-

rábban gondot okozott, hogy 

a tej kora reggeli szállítását 

nem tudták megoldani, de 

a hiányosság felszámolása 

miatt intézkedtek. Az ÁFÉSZ 

vendéglői bővítették az étel-

választékot és kiszélesítették 

az előfizetéses étkeztetést. 

A kormányprogram meg-

valósítása érdekében pedig 

fontos feladatuknak tekintik, 

hogy mezőgazdasági kisgé-

pekből az igényeknek meg-

felelően lássák el a lakossá-

got Bár az ellátás akadozik 

— néha még a nélkülözhe-

tetlen kapát, ásót, gereblyét 

Az Elzett Művek csütörtö-
ki sajtótájékoztatóján el-
mondták, hogv a vállalat .. . 
szerződést kötött a svéd nemzetközi 

egész világon. 

A kereskedelemben, a ter- mérőket és több újdonságot, 

melési folyamatokban és a örvendetes, hogy a szom-

áruforgalomban s z é d o s v á r o s h í r e s m é r l e g " 
gyára ma már földrészünk 

lapodás értelmében a svéd nek pontos és megbízható egF i k legnagyobb és legkor-
cég mintája alapján az El- meghatározása elsőrendű fel- szerűbb üzemévé fejlődött, 
zett Művek magvar anvag adat. Mérleggel mérhető meg s termékei keresettek az 
és alkatrészek felhasználá- a termelési folyamatokba be-
sával a következő években vitt alapanyagok tömege, 
nagyobb mennyiségű épület- azzal ellenőrizhető a folya-
zárat szállít svéd partneré- mátok helyessége, azzal áll-
nék. Az első 500 ezer zárat pítható meg a késztermék 
1978-ban indítják útnak. mennyisége. Az utóbbi évek 

technikai korszerűsödése, kü-
* lönösen a számítógépes ter-

A BNV-n széo sikerrel je- melésellenőrzés és folyamat-
lentkezik a Hódmezővásár- szabályozás térhódítása ál-
helyi Mérleggyár. A laiku- tal a magvar mérlegipar 
sok számára ugyan mind- számos új feladatot tudott 
össze látványosság a sok megoldani. Ilyeneket mutat-
korszerű mérleg, a szakem- nak be a vásárhelyiek a ta-
berek viszont azonnal meg- vaszi BNV-n is. Többek kö-
állapíthatják a hasznosságot zött: igen nagy objektumok, 
is. A számítógépes mérleg- például több száz tonnás tar-
rendszer a magyar műszer- tályok és öntőiistök mérése, 
és automatika ipar kiváló program szerinti keverés, 
produkciója. A METRIPOND szállítás közbeni mérés és 
és a Videoton újszerű szá- más érdekességek, 
mítógépeivel ma már min- Láthatia a nagyközönség 
den ipari és kereskedelmi is a METRIPOND optikai 

mérlegelési és ezzel kapcso-
méri egeit, az 
tartálymérleget 

elektronikus 
(programke-

latos adatfeldolgozási fel- v e r ó b e r e ndezésként bemu-
adat megoldására vállalko. tátva), raktári optikai mér-
a k . leget, üzemanyag fogyasztás-

Cementipari 
együttműködés 
Pécsett tartották a KGST- Jugoszláv Szocialista Szö-

országok cementipari és ce- vetségi Köztársaság megha-
mentgépipari együttműkö- talmazott szerződő felei, 
déséről és fejlesztéséről szó- valamint a Kölcsönös Gaz-
ló alapegyezmény szerződő dasági Segítség Tanácsa Út-
felei meghatalmazottainak kárságának képviselői, 
harmadik ülését. Az ülés megvizsgálta a 

A tanácskozáson részt vet- cementipari és cementgép-
tek a Bolgár Népköztársaság, ipari együttműködésről es 
a Magyar Népköztársaság, a fejlesztésről szóló alap-
Román Szocialista Köztár- egyezmény teljesítésének 
saság. a Német Demokrati- menetéről szóló tájekozta-
kus Köztársaság, a Lengyel tót és megállapította, hogy 
Népköztársaság, a Szovjet azt alapjaiban teljesitik. 
Szocialista Szövetségi Köz- Az ülés csütörtökön, a 
társasag, a Csehszlovák bzo- jegyzőkönyv aláírásával fe-
cialista Köztarsaság és a jezte be munkáját . 

vőben is csak ezen az úton térium álláspontja szerint ad-
biztosítható. Szóvá tették vi- dig is, amíg ezt a módszert 
szont a megye vezetői, hogy rendszerként elismerik a 
továbbra is megoldatlan gond megfelelő főhatóságok, a DÉ-
helyileg a Dél-magyarországi LÉP megépíthet Szegeden né-
Magas- és Mélyépítő Vállalat hány intézményt házgyári 
szakszerelöipari kapacitású- panelből, fontos azonban, 
nak nem kielégítő volta, hogy az Oktatási, illetve az 
Emiatt számos esetben kése- Egészségügyi Minisztérium 
delmesen kerülnek átadásra jóváhagyólag elfogadja a ki-
fontos építkezések, objektu- dolgozás alatt álló terveket, 
mok. Éppen ebben a vonat- Az államtitkár figyelmét kü-
kozásban merülnek fel leg- lön is felhívták a megyei ve-
gvakrabban minőségi kifogá- zetők, hogy e pillanatban 
sok is a vállalat munkája- m é g nem tisztázott a pariéi-
val szemben. Mint elhang- szerkezetű objektumok épité-
zott: az ÉVM-ben ismerik a s i költsége. E témában azon-
DÉLÉP ez irányú nehézsé- ban rendkívül gyors döntés-
geit: a jelenlegi álláspont r e van szükség, hiszen az 
szerint e kapacitást a vál- árvita elhúzódása a megye 
lalatnak minden erővel fej- ötéves területfejlesztési ter-
lesztenie kell. amihez a szük- vének teljesítését veszélyez-
séges támogatás lehetőségét a tetheti. 
felügyeleti hatóság megvizs-
gálja. 

A fejlesztést sürgető tény- Az építőanyag-iparban ak-
ként esett szó a makói kór- tuális feladatok is napirend-
ház, valamint a Szegedi re kerültek. A magánerőből 
Nemzeti Színház teljes re- történő lakásépítkezést, s ta-
konstrukciós munkáiról, ame- lás elsősorban a belvíz okoz-
lyeket csakis a DÉLÉP ké- ta károk gyors helyreállítását 
pes megfelelő színvonalon el- immár hosszabb ideje akada-
végezni. Messzemenően he- lyozza megyénkben az idő-
lyeselték a minisztérium ve- szakonként tapasztalható, ha-
zető munkatársai, hogy ame- gyományos méretű tégla hiá-
gyei tanács a z irányítási kö- nya. E gond lehetőség sze-
rébe tartozó, építési jellegű rinti megoldása érdekében a 
munkát végző vállalatoknál minisztérium vezetői Ígéretet 
éppen a karbantartó részié- tettek arra, hogy felülvizs-
gek fejlesztését szorgalmazza, gálják a szőregi, a vásárhe-

Részletesen beszélték meg lyi és a z a p á t f a l v i téglagyár 

a tanácskozás résztevevői a jelenlegi gyártmányprofilját, 
. , , s megkeresik annak a lehe-
jelenlegi fovallalkozói rend- tőségét, ^ ^ térhetne visz-
szerből adódó problémákat, sza a hagyományos, kismé-

Ma is általánosnak mondható retű tégla gyartására. Az 

még, hogy az építési igények olykor csak igen nehezen 
, „ , biztosítható épitési kavics-

meghaladják a rendelkezésre s z ü k s é g l e t k i e i é g i t é s é t hát-
alló kapacitásokat, különösen ráitatja viszont, az a tény, 
néhány speciális területen, hogy az ismert készleteknek 
Így többek között az Orszá- mindössze 45 százaléka van 

állami vállalat kezelésében. 
Többsége felett szövetkeze-
tek rendelkeznek, s ebből 
adódóan nem ritka, hogy 
fontos építkezéseken a ka-
vicshiány akadályozza a mun-
kát, mig az alacsony terme-
lékenységgel dolgozó szövet-
kezeti vállalatok tetszés sze-
rint tudnak kapni e fontos 
anyagból. Ez a helyzet arra 
figyelmeztet, hogy az építő-
anyag-iparban is vannak 
megoldásra váró feladatok. 

A több órás tanácskozást 
követően a megye vezetői-
nek társaságában Szabó Já-
nos államtitkár megtekintett 
több szegedi építkezést. E 
helyszíni szemlék alkalmat 
adtak arra is, hogy az egyen-
ként apróságnak tűnő, olykor 
azonban meghatározó gon-
dokról szó essék. 


